

# Industrial and Engineering Heritage Committee (IEHC)

## Greenwich Declaration

[Short version]

### The IEHC seeks

- to promote on behalf of Europa Nostra, the pan-European heritage organisation, the values of Europe's shared industrial and technical heritage

- and to encourage projects seeking to safeguard, restore and interpret this heritage, in all its aspects

[Longer version]

The Industrial and Engineering Heritage Committee was set up in 2008 by members of Europa Nostra, the non-governmental, pan-European heritage organisation. This new Europa Nostra committee has defined as follows its principal objectives:

1. To promote the understanding and appreciation of Europe's shared industrial and technical heritage in all its dimensions, both tangible (machines, buildings, infrastructures, landscapes) and intangible (traditions, memory, identity).
2. To encourage (notably by means of the European Union Prize for Cultural Heritage/Europa Nostra Awards) innovative projects which seek to preserve this heritage, to give it new life and to interpret it.
3. To draw particular attention to the transnational features of Europe's common industrial and technical past, and to the worldwide impact of European industrialisation.
4. To help show how the industrial and engineering heritage is, at one and the same time, an integral part of the European heritage as a whole, and a specific cultural resource at local and regional levels.
5. To foster exchanges and collaboration between citizens, associations, organisations and institutions directly or indirectly concerned by the industrial and engineering heritage.

Greenwich, London  
October 2011

Pierre Laconte, *Chairman* Rienko Wilton, *Secretary*

*Members:* Angus Fowler, David Morgan, Eusébi Casanales i Rahola, Dietrich Soyez, Paul Smith, Hildebrand de Boer, Cyril Winskell. Francesco Calzolaio.



The Voice of  
Cultural Heritage  
in Europe

La Voix du  
patrimoine culturel  
en Europe

[www.europanostra.org](http://www.europanostra.org)

International Secretariat  
Secrétariat international  
Lange Voorhout 35  
NL - 2514 EC Den Haag  
T +31 70 302 40 50  
F +31 70 361 78 65  
E [info@europanostra.org](mailto:info@europanostra.org)

Brussels office  
Bureau de Bruxelles  
Rue de Trèves 67  
B - 1040 Bruxelles  
T +32 2 400 77 02  
F +32 2 234 30 09  
E [bxl@europanostra.org](mailto:bxl@europanostra.org)

ING Bank (NL) N° 63 18 630  
IBAN: NL63INGB0006318630  
BIC: INGBNL2A

KvK (NL) N° 27281560

# Comité pour le patrimoine industriel et technique (CPIT)

## Déclaration de Greenwich

[version courte]

### Le CPIT a pour but

- la promotion et le partage, au nom d'Europa Nostra, l'organisation patrimoniale européenne, des valeurs du patrimoine industriel et technique de l'Europe
- le soutien de projets cherchant à sauvegarder, restaurer et valoriser ce patrimoine.

[version longue]

Le Comité pour le patrimoine industriel et technique a été créé en 2008 par des membres d'Europa Nostra, l'organisation non-gouvernementale qui fédère des associations patrimoniales à travers l'Europe. Ce nouveau comité d'Europa Nostra a défini comme suit ses principales missions :

1. Promouvoir la connaissance du patrimoine industriel et technique et développer l'intérêt du public pour ce patrimoine, pris en compte dans toutes ses dimensions matérielles (machines, bâtiments, infrastructures, paysages) et immatérielles (traditions, mémoire, identité).
2. Encourager (notamment par le biais du Prix du patrimoine culturel de l'Union européenne/Concours Europa Nostra) des projets innovateurs qui cherchent à préserver ce patrimoine, à le restaurer et à le valoriser.
3. Attirer une attention particulière sur les aspects transnationaux du passé industriel et technique de l'Europe, ainsi que sur l'impact mondial de l'industrialisation européenne.
4. Contribuer à la perception du patrimoine industriel et technique comme faisant partie intégrante du patrimoine européen dans son ensemble, et, en même temps, comme une ressource spécifique au niveau local et régional.
5. Encourager des échanges et des collaborations entre des citoyens, des associations, des organisations et des institutions qui, directement ou indirectement, oeuvrent pour la défense et la promotion du patrimoine industriel et technique.

Londres

Octobre 2011

Pierre Laconte, *Président* Rienko Wilton, *Secrétaire*

*Membres:* Angus Fowler, David Morgan, Eusébi Casanales i Rahola, Dietrich Soyez, Paul Smith, Hildebrand de Boer, Cyril Winskell. Francesco Calzolaio.

